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REVISTA PRESEI 

 

 

 Ministrul Justiției s-a întâlnit cu reprezentanții sindicatelor. Despre ce s-a 

discutat 

Ministerul Justiției a trimis o informare de presă prin care aduce la cunoștința 

oamenilor că ministrul Stelian Ion s-a întâlnit miercuri, 20 ianuarie, cu 

reprezentanții sindicatelor BNS și PUBLISIND. În informarea de presă este 

precizată tema discuțiilor. 

Ministrul Justiției, Stelian Ion, s-a întâlnit în această dimineață, la ora 9:00, cu 

reprezentanții sindicatelor (BNS și PUBLISIND, reprezentând inclusiv Poliția 

penitenciară, grefierii, personalul auxiliar din parchete și instanțe și consilierii de 

probațiune). 

Liderii de sindicat i-au prezentat ministrului principalele lor doleanțe, iar ministrul 

a apreciat disponibilitatea acestora la o abordare directă și constructivă. 

Discuțiile s-au axat pe problemele pe care le întâmpină angajații din autoritatea 

judecătorească și sistemul penitenciar, ministrul exprimându-și deschiderea de a 

avea un dialog permanent în viitor, în folosul salariaților și cetățenilor care 

beneficiază de munca acestora, se arată pe site-ul oficial al ministerului. 

Ministrul Justiției s-a întâlnit cu reprezentanții sindicatelor: Angajații au protestat 

anul trecut 

Amintim că, în decembrie 2020, mai multe organizații sindicale din apărare și 

ordine publică au protestat alături de grefieri, față de înghețarea salariilor și 

creșterea salariului minim cu doar 41 de lei. 

“Sindicatele din Poliţia Română şi din Poliţia Penitenciară, afiliate la Federaţia 

Publisind, protestează pentru eliminarea inechităţilor salariale din sistemul 

public, pentru aplicarea legii-cadru privind salarizarea bugetarilor, pentru un 

salariu minim corelat cu creşterea preţurilor de consum precum şi pentru condiţii 

decente de muncă! 

https://www.capital.ro/cum-arata-proiectul-prin-care-stelian-ion-vrea-sa-desfiinteze-siij-au-fost-facute-modificari-importante.html
https://www.capital.ro/ordonanta-de-urgenta-privind-digitalizarea-raporturilor-de-munca-atrage-criticile-sindicatelor-reactie-ferma-a-bns.html
http://www.just.ro/informare-de-presa-16/
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Organizaţiile sindicale din sistemul de «Apărare, ordine publică şi securitate 

naţională» afiliate la Federaţia Publisind şi la Blocul Naţional Sindical, respectiv 

Sindicatul Poliţiştilor Europeni Europol împreună cu Sindicatul Naţional al 

Poliţiştilor de Penitenciare SNPP alături de sindicatele din Poliţia Penitenciară 

Danubius-Brăila, Manifest-Iaşi, Phoenix-Pelendava, SLLPM-Mărgineni şi 

Speranţa-Satu Mare, dau tonul protestelor organizând o acţiune comună de 

pichetare a prefecturilor din întreaga ţară, ca primă reacţie la proiectul 

Ordonanţei de urgenţă privind îngheţarea drepturilor salariale şi a pensiilor 

militare de serviciu, pentru anul 2021, precum şi la creşterea penibilă cu doar 41 

de lei a salariului minim (net) pe economie”, arata atunci un comunicat de presă. 

(Sursa: capital.ro) 

 

 

 Florin Cîțu AVERTIZEAZĂ după protestele din toată țara: 'Numai cu 

creștere economică sustenabilă putem susține nivelul actual de salarizare' 

Premierul Florin Cîțu a vorbit, miercuri, de la Guvern, despre protestele tot mai 

multe ale angajaților, nemulțumiți de înghețarea salariilor. 

"Sunt sigur că miniștrii care coordonează acele sectoare au vorbiyt cu sindicațiștii. 

România trece printr-o situație de criză economică. În 2020 am spus că nu este 

momentul să înghețăm salarii. 

Anul acesta trebuie să ne asigurăm că vom face investiții. Am spus-o tutoror, celor 

din sectorul bugetar, numai cu creștere economică sustenabilă putem susține 

nivelul actual de salarizare. Întotdeauna sunt dispus să discut cu cifrele pe masă. 

Toți tragem în aceeași direcție", a spus premirul Florin Cîțu. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă trebuie actualizat până pe 5 

martie 

Ministerul Investiţiilor şi Proiectelor Europene (MIPE) va organiza dezbateri 

ample cu toţi cei interesaţi, din domeniile cheie, care pot contribui la identificarea 

şi întocmirea celor mai potrivite proiecte de inclus în Planul Naţional de Redresare 

şi Rezilienţă (PNRR), document care trebuie actualizat până la data de 5 martie. 

 

Potrivit unui comunicat al MIPE, remis AGERPRES, Guvernul a aprobat miercuri 

Memorandumul "Mecanismul pentru elaborarea poziţiei Guvernului României cu 

privire la Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă" (PNRR), prin care sunt 

stabilite cinci etape de parcurs în vederea obţinerii unui document actualizat, ţinta 

fiind data de 5 martie. 

 

Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă, actualizat, trebuie să integreze 

priorităţile din Programul de Guvernare, criteriile Comisiei Europene şi pentru a fi 

relevant şi realist, trebuie implicare a tuturor instituţiilor cu rol cheie în 

identificarea şi elaborarea de proiecte, precizează sursa citată. 

"Am făcut azi un pas esenţial pentru transpunerea în realitate a Planului Naţional 

de Redresare şi Rezilienţă. Avem două priorităţi majore în acest moment. Prima 

este aceea ca proiectele finanţate prin PNRR să corespundă nevoilor reale de 

dezvoltare ale României, iar a doua ţine de coerenţa întregului proces, astfel încât 

să nu existe întârzieri sau sincope în obţinerea finanţării. Memorandumul aprobat 

azi instituie mecanismele de consultare instituţională necesare pentru ca PNRR să 

demareze cu succes", a spus viceprim-ministrul Dan Barna, citat în comunicat. 

 

În Memorandum se precizează că termenul de transmitere către Comisia 

Europeană a documentului este foarte strâns, respectiv sfârşitul lunii aprilie 2021, 

astfel că este necesar un efort conjugat al tuturor ministerele de linie cu proiecte 

potenţiale în PNRR şi implicarea Preşedinţiei, a Guvernului, a vice-premierului 

coordonator precum şi a Departamentului pentru Dezvoltare Durabilă din cadrul 

Guvernului, un rol particular urmând să revină Ministerului Finanţelor. 
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"Banii din PNRR nu sunt fonduri europene obişnuite, au o flexibilitate 

extraordinară. Guvernul poate să includă ce proiecte doreşte cu condiţia să aibă o 

logică de reformă, de schimbare. Dar aceste fonduri vin cu o constrângere 

importantă - trebuie angajate sumele până în 2023 şi trebuie terminate proiectele 

până în 2026. De aceea este foarte important să avem consens în Guvern şi să ne 

concentrăm, în această lună de foc, februarie, să avem proiecte care să fie finalizate 

iar cine le propune îşi va asuma acest lucru", a spus Cristian Ghinea, ministrul 

Investiţiilor şi Proiectelor Europene. 

 

În acest context, ministerele de linie vor trebui să desemneze un coordonator la 

nivel politic, precum şi un reprezentant la nivel tehnic, care vor colabora 

permanent cu Ministerul Investiţiilor şi Proiectelor Europene în calitate de 

coordonator naţional al PNRR. 

 

Planul de acţiuni şi termene prevede nominalizarea echipelor (tehnic şi 

coordonatori din ministere) (22 ianuarie), convocarea la sediul MIPE a echipelor 

tehnice (25 ianuarie - 23 februarie), transmiterea propunerilor de către ministere 

(24 februarie), întâlniri cu partenerii de dialog şi centralizare propuneri (4 martie) 

şi actualizarea PNRR (5 martie). 

 

"Ministerul Investiţiilor şi Proiectelor Europene va organiza dezbateri ample cu toţi 

cei interesaţi, din domeniile cheie, care pot contribui la identificarea şi întocmirea 

celor mai potrivite proiecte de inclus în PNRR. Calendarul de dezbateri va fi 

anunţat în mod clar şi transparent în perioada următoare pe site şi pe pagina de 

Facebook ale MIPE", se mai arată în comunicat. 

 

România are un buget alocat estimat de 30,4 miliarde de euro destinat 

instrumentului de finanţare "Mecanismul de redresare şi rezilienţă", din care 13,7 

miliarde de euro sunt structuraţi sub formă de granturi şi 16,6 miliarde de euro sub 

formă de împrumuturi. 
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Termenul până la care statele membre pot transmite oficial către Comisia 

Europeană Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă (PNRR) este 30 aprilie 2021. 

Conform ultimelor informări din partea Comisiei Europene, aprobarea 

regulamentului este estimată în luna februarie 2021, iar termenul de transmitere a 

planului poate fi decalat.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Cîțu, despre modificarea HG privind salariul minim 2021: Când vine de la 

Ministerul Muncii cu toate avizele și totul o să fie OK, o să și aprobăm 

Guvernul intenționează să modifice Hotărârea de Guvern privind salariul minim pe 

2021 deoarece în forma adoptată săptămâna trecută se aplică de la 13 ianuarie, în 

loc de 1 ianuarie. Deși săptămâna trecută proiectul de modificare a fost pe masa 

ședinței de Guvern, nu a mai a fost adoptat. Florin Cîțu a spus miercuri (20 

ianuarie) că va fi adoptat după ce va avea toate avizele. 

 

„Aici este partea de interpretare a legislației în vigoare, de foarte multe ori. Când 

vrei să faci un lucru bun, câteodată te împiedici de o legislație puțin mai 

complicată, dar salariul minim rămâne să crească cu 3% în 2021. Până la urmă o să 

fie adoptată și Hotărârea de Guvern. Când vine de la Ministerul Muncii cu toate 

avizele și totul o să fie OK, o să și aprobăm”, a spus Cîțu. 

 

Reamintim că săptămâna trecută, Guvernul a adoptat o Hotărâre privind salariul 

minim pe anul 2020, dar în loc să scrie că se aplică de la 1 ianuarie, în actul 

normativ se menționează că de la intrarea în vigoare a HG-ului. Adică din 13 

ianuarie. 

 

Despre acest lucru, HotNews.ro a scris încă din seara publicării în Monitorul 

oficial: Salariul minim 2021, în Monitorul oficial. Nu se aplică de la 1 ianuarie, 

că așa a fost scris actul. Cornel Grama: Dacă sunt patroni care vor să respecte 

legea la virgulă, vor mări din 13 ianuarie 

 

 

https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24538860-salariul-minim-2021-monitorul-oficial-cornel-grama-patroni-respecte-legea-vor-mari-din-13-ianuarie.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24538860-salariul-minim-2021-monitorul-oficial-cornel-grama-patroni-respecte-legea-vor-mari-din-13-ianuarie.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24538860-salariul-minim-2021-monitorul-oficial-cornel-grama-patroni-respecte-legea-vor-mari-din-13-ianuarie.htm
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La două zile după ce a apărut acolo, vinerea trecută, într-o altă ședință de Guvern 

s-a aflat un proiect de modificare a HG, dar nu a mai fost aprobat: Guvernul va 

corecta gafa cu salariul minim pe 2021 pentru a se putea aplica de la 1 

ianuarie, nu 13 ianuarie - proiect/ UPDATE - Proiectul nu apare pe lista celor 

adoptate. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Deși Curtea de Apel București obligă  conducerea Televiziunii Române  să 

ofere explicații privind refuzul de a efectua  determinări de noxe în instituție, 

Serviciul de Comunicare susține, în mod fals,  contrariul!! 

 Într-un comunicat transmis presei, Serviciul Comunicare, Relații Publice și 

Protocol din Societatea Română de Televiziune dezinformează, din nou, opinia 

publică, susținând că  afirmația din comunicatul MediaSind TVR potrivit căreia, 

"Curtea de Apel Bucureşti obligă administraţia Gradea să explice de ce a pus 

în pericol sănătatea angajaţilor din Televiziunea Română!" este “falsă! În 

sprijinul afirmației sale, Serviciul de Comunicare susține că “ Decizia în discuție 

 priveşte un dosar pe Legea nr. 544/ 2001, şi nu obligă SRTv să aducă explicaţii, ci 

doar să pună la dispoziţia petentului anumite documente pe care, la data 

redactării răspunsului către acesta (MediaSind), televiziunea publică nu le primise 

de la instituţia emitentă.” 

  Totodată, comunicatul prezintă, ca de fiecare dată, copy/paste, obsesiile șefei 

TVR privind “gravele  prejudicii de imagine care conțin amenințări, minciuni, 

atacuri la persoană, instigare pe care Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind 

 le aduce constant Televiziunii Române”, anunțând, firesc, că „are dreptul, dar 

obligația, de a ne acționa în instanță.” Cu alte cuvinte, de a mai angaja, pe bani 

publici, cele mai scumpe case de avocatură din țarăcu scopul de a îngrădi libertatea 

de exprimare a unei organizații sindicale care are curajul să  prezinte membrilor săi 

și cetățenilor plătitori de taxe și impozite, abuzurile și faptele de corupție din 

serviciul public de televiziune. 

  

https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24542180-guvernul-corecta-gafa-salariul-minim-2021-pentru-putea-aplica-1-ianuarie-nu-13-ianuarie.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24542180-guvernul-corecta-gafa-salariul-minim-2021-pentru-putea-aplica-1-ianuarie-nu-13-ianuarie.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24542180-guvernul-corecta-gafa-salariul-minim-2021-pentru-putea-aplica-1-ianuarie-nu-13-ianuarie.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24542180-guvernul-corecta-gafa-salariul-minim-2021-pentru-putea-aplica-1-ianuarie-nu-13-ianuarie.htm
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Faptul că Serviciul de Comunicare al SRTV s-a transformat, de pe vremea când era 

condus de fosta vedetă Mircea Radu, într-un serviciu de propagandă al șefei TVR, 

Doina Gradea, nu mai este o surpriză pentru nimeni. Minciunile colportate în 

spațiul public, știute și de instituțiile care au responsabilități privind statutul SRTV, 

 sunt binecunoscute . Să dezinformezi, fără niciun pic de rusine, opinia publică, 

susținând că o decizie a Curții de Apel nu obligă instituția să ofere explicațiile 

privind lipsa determinărilor de noxe din TVR,deși documentul prezintă, clar, 

contrariul,  este dovada căderii în derizoriu a acestui compartiment, condus acum 

 de fosta jurnalistă  de la Prima TV, Nicoleta Gavrilă. (amănunte aici). 

 Așa cum se poate observa chiar din dispozitivul Hotărârii nr.1614/2020, 

conducerea TVR este obligată să explice, printre altele,  și de ce a omis să 

efectueze determinări de noxe și pentru toți  factorii de risc, și nu doar care țin de  

măsurarea  radiațiilor de câmp magnetic din instituție. De ce Doina Gradea și 

acoliții săi, punând  în pericol sănătatea angajaților,  nu au dispus efectuarea  

măsurătorilor pentru:  suprasolicitare neuropsihică, zgomote, trepidaţii, 

temperatură neadecvată, umiditate improprie, curenţi de aer, praf, 

microorganisme, factori biologici sau microbiologici periculoşi, luminozitate 

inadecvată. 

 Iată ce spune instanța în hotărârea de fond, rămasă definitivă prin decizia Curții 

de Apel din data de 18 ianuarie 2021: 

 „Solutia pe scurt: Admite în parte cererea formulata de reclamantul 

SINDICATUL ROMÂN AL JURNALIŞTILOR MEDIASIND, în contradictoriu 

cu pârâta SOCIETATEA ROMANA DE TELEVIZIUNE, având ca obiect 

comunicare informaţii de interes public (Legea Nr.544/2001). Obligă pârâta să 

comunice reclamantului informatiile solicitate prin adresa nr. 10800/02.10.2019, in 

sensul de a răspunde la întrebările nr. 1 şi 2, cu referire la rezultatele al 

determinărilor de noxe, respectiv factorii de risc neluati in calcul la aceste 

determinări şi motivele acestei omisiuni....( amanunte  aici) 

 

 

http://www.reportervirtual.ro/prima-dragoste-nu-se-uita-niciodata-ovidiu-miculescu-o-demonstreaza/
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/tribunalulbucurestiobligaadministratiagradeasaexplicedecenuaefectuatdeterminaridenoxepentrutotifactoriideriscdinteleviziuneanationala
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Ca urmare a refuzului conducerii SRTV de a oferi informațiile solicitate, 

Sindicatul Român al jurnaliștilor MediaSind împreună cu filiala sa, MediaSind 

TVR, vor sesiza instituțiile abilitate pentru cercetarea  penală a Doinei Gradea și a 

Nicoletei Gavrilă care, cu bună știință, au ignorat o decizie definitivă a instanței de 

judecată. Totodată, organizația noastră reiterează cererea adresată Parlamentului, 

privind  demiterea de urgență a actualei conduceri și numirea în fruntea 

Televiziunii Române a unor profesioniști care să respecte instituția, publicul, dar și 

angajații. 

(Sursa: Departament Comunicare SRJ MediaSind) 

 

 BNR, recomandare către bănci: Nu daţi dividende până la 30 septembrie 

2021 

Cristian Popa, CFA, membru al Consiliului de Administraţie al BNR: O relaxare ar 

putea veni după stabilizarea situaţiei economice, în urma reanalizării de către 

CERS şi CNSM a restricţiilor, sau după expirarea actualei recomandări. Nu suntem 

nici mai stricţi, nici mai relaxaţi decât autorităţile europene. 

„În situaţia în care instituţiile de credit sunt profitabile şi au capitalizare solidă, 

acestea ne pot notifica cu privire la intenţia de a distribui dividende, dar în limita a 

15% din profitul cumulat pentru anii 2019 şi 2020, şi nu mai mult de 20 de puncte 

de bază din capitalurile proprii.“ 

 

BNR a recomandat din nou băncilor comerciale din România să nu distribuie 

dividende până la 30 septembrie 2021, la fel ca în anul precedent, dar dacă totuşi 

instituţiile de credit, inclusiv cele listate, sunt profitabile şi aleg să-şi remunereze 

investitorii, atunci va trebui să se consulte în prealabil cu Banca Naţională. 

 

„BNR a recomandat menţinerea fondurilor proprii la niveluri adecvate şi nedistri-

buirea de dividende până la 30 septembrie 2021 fără consultarea cu BNR.  
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În situaţia în care instituţiile de credit sunt profitabile şi au capitalizare solidă, 

acestea ne pot notifica cu privire la intenţia de a distribui dividende, dar în limita a 

15% din profitul cumulat pentru anii 2019 şi 2020, şi nu mai mult de 20 de puncte 

de baza din capitalurile proprii“, spune Cristian Popa, CFA, membru al Consiliului 

de Administraţie al BNR. 

 

Afirmaţiile au fost făcute în cadrul ZF Deschiderea de Astăzi: Cum va merge 

Bursa?, emisiune care poate fi urmărită de luni până vineri de la ora 9:30 pe ZF.ro, 

pagina de Facebook a ZF şi pe canalul de YouTube al Ziarului Financiar. Pe aceste 

platforme poate fi urmărit şi interviul integral cu Cristian Popa. 

 

În aprilie 2020 BNR a recomandat băncilor să nu-şi remunereze investitorii cu o 

parte din profitul aferent anului precedent pentru a dispune de resursele de capital 

necesare a face faţă impactului adus de COVID-19 în economie. De asemenea, 

debitorii care s-au confruntat cu probleme financiare au putut să amâne până la 1 

ianuarie 2021 plata ratelor, decizia autorităţilor fiind recent prelungită. 

 

Cristian Popa spune că este vorba de aceleaşi recomandări ca cele la nivel 

european, în principal de la Comitetul European pentru Risc Sistemic (CERS). 

„Am comunicat deja băncilor abordarea, le-am informat din timp“, spune Cristian 

Popa la emisiunea ZF Deschiderea de Astăzi. „O relaxare ar putea veni după 

stabilizarea situaţiei economice, în urma reanalizării de către CERS şi CNSM 

(Comitetul Naţional pentru Supraveghere Prudenţială - n.red.) a restricţiilor, sau 

după expirarea actualei recomandări“. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Barna: Legea privind desfiinţarea Secţiei speciale va fi adoptată în guvern 

până la finalul lui februarie / Calendar aprobat pentru ridicarea MCV 

Actul normativ privind desfiinţarea Secţiei pentru investigarea infracţiunilor din 

justiţie (SIIJ) va fi adoptat în guvern până la sfârșitul lunii februarie, a anunțat 

vicepremierul Dan Barna, la finalul ședinței de guvern în care a fost adoptat un 

memorandum ce prevede un calendar pentru ridicarea Mecanismului de Cooperare 

şi Verificare (MCV). 
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Barna a spus că "MCV-ul a devenit un fel de fata morgana" - vorbim mereu despre 

ea, dar măsurile reale sunt foarte limitate. 

Prin memorandumul adoptat miercuri de guvern s-a decis ca până la finalul lunii 

februarie să fie aprobată de către Executiv desfiinţarea SIIJ, care "a creat atâtea 

probleme şi ne-a adus zero beneficii", astfel încât să fie îndeplinită una dintre 

solicitările foarte clare venite de la nivel european, a susținut Dan Barna. 

El a mai afirmat că un alt obietiv este ca la finalul lunii aprilie, de la nivelul 

Guvernului, cel puţin, să fie adoptată legislaţia privind repararea legilor justiţiei şi 

trimiterea acestora în Parlament, pentru vot în procedură de urgenţă, pentru a fi 

îndeplinite și acele solicitări ale Comisiei Europene, recomandările Comisiei de la 

Veneţia, recomandările şi solicitările GRECO, "astfel încât ridicarea MCV-ului să 

devină o realitate pentru România". 

El a adăugat că ridicarea MCV este un obiectiv al Guvernului şi reprezintă un pas 

"necesar şi obligatoriu" în ceea ce priveşte intrarea în spaţiul Schengen. 

Cîțu: Este un calendar ambițios pentru finalizarea MCV, încercăm până în iunie 

Premierul Florin Cîțu a spus că vor fi făcute demersuri prioritare pentru a finaliza 

Mecanismul de Cooperare şi Verificare. 

 "Este un angajament politic al acestei coaliţii şi vom face demersuri 

prioritare pentru a finaliza Mecanismul de Cooperare şi Verificare şi, 

bineînţeles, este vorba despre legislaţia din domeniul Justiţiei. Acest 

memorandum arată clar un calendar din partea Guvernului, împreună cu 

Parlamentul, cu coaliţia din Parlament, pentru a rezolva această problemă. 

(...) Este un lucru foarte important, acest Guvern şi-a asumat şi această 

coaliţie de guvernare şi-a asumat rezolvarea MCV-ului în baza 

recomandărilor. Este un calendar ambiţios, încercăm până în iunie ", a 

declarat Cîţu, la Palatul Victoria. 

Odată cu aderarea la Uniunea Europeană, la 1 ianuarie 2007, România și Bulgaria 

mai aveau încă probleme legate de nefinalizare a reformei judiciare, de corupție și, 

în cazul Bulgariei, de criminalitatea organizată, iar CE a instituit mecanismul de 

cooperare și de verificare (MCV).  
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Comisia realizează periodic rapoarte privind progresele înregistrate, care conțin 

evaluarea situației și recomandări către autoritățile române. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministrul Fondurilor Europene: "Vom realoca in jur de 300 de milioane de 

euro pentru plata personalului implicat in campania de vaccinare si pentru 

centrele suplimentare" 

Ministerul Fondurilor Europene va realoca in jur de 300 de milioane de euro pentru 

plata personalului implicat in campania de vaccinare si pentru centrele 

suplimentare, a declarat, miercuri, ministrul Cristian Ghinea, dupa ce s-a vaccinat. 

 

"Vom realoca din bani europeni dati anul trecut pe alte urgente (...). Vom realoca 

in jur de 300 de milioane de euro pentru plata personalului implicat in campania de 

vaccinare si pentru centrele suplimentare. Deci, practic, disputa aceea cine va plati 

pentru centrele de vaccinare este inchisa, se va plati din fonduri europene. 

 

Suntem in discutie cu Ministerul Sanatatii pentru a elabora niste standarde de cost 

pentru aceste centre suplimentare. Este o discutie deschisa, pentru ca nu avem 

precedent, sunt situatii diferite cu aceste centre - unele tin de primarii, altele tin de 

directii judetene, altele de alte institutii - dar vom gasi solutii pentru a ajunge banii 

cat mai rapid la autoritatile implicate", a precizat Ghinea. 

 

El a adaugat ca suma mentionata este o estimare globala din acest moment, bani 

care vor fi alocati personalului si centrelor de vaccinare. 

 

"Este o estimare globala pe care o avem in acest moment si pentru plata personal si 

pentru centre, pentru ca nimeni nu stie in acest moment cat va costa exact, este o 

discutie in desfasurare, nimeni nu stie exact cati oameni vor fi implicati, pentru ca 

trecem de la 200 si ceva de centre la 900. Nu stim in momentul asta cati oameni 

vor fi implicati in vaccinare si nici cate vor fi efectiv deschise. 

 

 

https://ziare.com/cristian-ghinea/
https://ziare.com/stiri/urgente/
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Noi punem la dispozitie aceasta linie de credit pentru a putea sa tragem din ea 

banii, dar nu este o suma finala, este o estimare pe care o avem impreuna cu 

Ministerul Sanatatii", a afirmat ministrul. 

 

Cristian Ghinea s-a vaccinat la Spitalul Militar din Capitala alaturi de membrii 

Cabinetului. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 CCR explică de ce interzicerea propagandei identităţii de gen în şcoli este 

neconstituţională. Trimiteri inclusiv la Convenţia de la Instanbul/ 

DOCUMENT 

Curtea Constituţională a publicat joi, 21 ianuarie, motivarea Deciziei 907/2020 

prin care a decis ca fiind neconstituţională Legea pentru modificarea articolului 7 

din Legea Educaţiei Naţionale 1/2011, prin care se interzice în instituţiile de 

învăţământ referirea la identitatea de gen. 

Curtea a stabilit că legea este contrară angajamentelor internaţionale ale României, 

încalcă libertatea conştiinţei, încalcă principiul egalităţii cetăţenilor în faţa legii şi a 

egalităţii de şanse, afectează libertatea de exprimare şi generează un cadru 

normativ confuz şi contradictoriu. Judecătorii constituţionali fac referire şi la 

Convenţia de la Instanbul, ratificată de România în 2016, prin care s-a stabilit 

că genul este un construct social independent de genul biologic. 

Judecătorii Marian Enache şi Attila Varga au formulat o opinie separată, 

considerănd că sesizarea de neconstituţionalitate formulată de preşedintele 

României trebuia respinsă. 

Legea atacată de Klaus Iohannis la CCR interzicea, în unităţile, instituţiile de 

învăţământ şi în toate spaţiile destinate educaţiei şi formării profesionale, inclusiv 

în unităţile care oferă educaţie extraşcolară, activităţile "în vederea răspândirii 

teoriei sau opiniei identităţii de gen, înţeleasă ca teoria sau opinia că genul este un 

concept diferit de sexul biologic şi că cele două nu sunt întotdeauna aceleaşi", 

precum şi a activităţilor care contravin principiilor prevăzute la art. 3 al Legii 

1/2011. 

https://www.stiripesurse.ro/conventia-de-la-istanbul-si-picatura-de-otrava-in-oala-cu-supa-opinie_1253213.html
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 Motivarea integrală, AICI! (.pdf) 

Din considerentele Curţii: 

"Sistemul normativ național reglementa obligații ale statului de natură 

administrativă pentru situațiile în care o persoană procedează la schimbarea 

sexului. Aceasta presupune, implicit, acceptarea din punct de vedere legal/juridic a 

perceperii sexului nu ca un simplu „dat” biologic, ci ca un element de identitate și, 

respectiv, de identificare socială. Fără îndoială, pentru o persoană care alege o 

astfel de schimbare, sexul biologic nu corespunde cu identitatea sexuală percepută 

de aceasta, cele două nefiind întotdeauna aceleași, contrar ideii pe care o avansează 

interdicția consacrată prin textul de lege criticat." 

"Această concepție este reflectată și de dispozițiile Legii nr.287/2009 - Codul civil, 

care au în vedere, prin conceptul de „orientare sexuală”, elemente de identitate 

sexuală, astfel cum sunt percepute de individ, iar nu exclusiv caracterele biologice 

care definesc sexul. Recunoașterea prin lege a diferențelor de orientare sexuală și a 

schimbării de sex presupune, implicit, recunoașterea de către legiuitor a faptului că 

sexul biologic nu este perceput deopotrivă ca gen de toți indivizii și că identitatea 

de gen este diferită de sexul biologic." 

"Componenta socială a sexului/sexualității și viziunea/distincția dintre 

biologic/psihologic, contrară stereotipiilor impuse social sunt clar conturate la 

nivel legislativ în anul 2015, prin modificarea Legii nr.202/2002 privind egalitatea 

de șanse și de tratament între femei și bărbați. Astfel, Legea nr.202/2002 definește 

noțiunile de „sex” și „gen”, distincție întărită prin definiția „genului” din 

Convenția de la Istanbul, ratificată un an mai târziu prin Legea nr.30/2016." 

"În raport cu această evoluție normativă, Curtea reține că noțiunea de „gen” are o 

sferă mai largă decât cea de „sex”/sexualitate în sens strict biologic, întrucât 

încorporează elemente complexe de natură psihosocială. Astfel, dacă noțiunea de 

„sex” este circumscrisă caracterelor biologice care marchează deosebirile dintre 

bărbați și femei, noțiunea de „gen” se referă la un ansamblu de trăsături 

psihologice și socioculturale." 

 

https://media.stiripesurse.ro/other/202101/media-161121475127462900.pdf
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"Curtea reține că evoluțiile normative la nivel național, al Consiliului Europei, al 

UE, reflectate în jurisprudența Curții Constituționale, CEDO, Curții de Justiție a 

Uniunii Europene (CJUE), susțin și evidențiază faptul că identitatea de 

gen/egalitatea de gen reprezintă mai mult decât sexul biologic/diferențele 

biologice, combătând, din această perspectivă, stereotipiile de gen atașate abordării 

tradiționale a rolurilor femeii și bărbatului în societate." 

"În organizarea activităților de învățământ, statul trebuie să vegheze la respectarea 

acestor libertăți, asigurând posibilitatea elevilor/studenților de a participa la 

studierea anumitor discipline, teorii sau opinii, de a cunoaște, gândi, înțelege, 

analiza un anumit/anumite concepte și teorii și de a se exprima liber asupra lor, 

indiferent de complexitatea sau poate de caracterul controversat al acestora." 

"O constrângere de natură legală, în sensul interzicerii pentru personalul didactic și 

pentru elevi și studenți, în toate spațiile de învățământ, a activităților în vederea 

„răspândirii” – adică, practic, a oricărui act de a face cunoscute/ a cunoaște opiniile 

privitoare la identitatea de gen contrare celei impuse de stat, teorie ce poate veni în 

contradicție cu opinii, convingeri sau poate chiar cu identitatea de gen pe care o 

persoană o percepe, este contrară demnității umane." 

"Interzicerea accesului la învățătură și impunerea opiniei statului în sensul arătat nu 

slujesc asumării conștiente a unui sistem de valori necesare pentru împlinirea și 

dezvoltarea personală, constituind, totodată, o veritabilă încălcare a egalității de 

șanse, câtă vreme tinerilor din România, cetățeni ai Uniunii Europene, li se 

interzice în țară să cunoască/exprime opinii/studieze o anumită sferă de probleme 

și teorii." 

"Curtea reține că interzicerea accesului la cunoașterea unei opinii și a exprimării în 

această privință numai pentru că nu concordă cu cea a statului asupra unei 

problematici - în speță identitatea de gen - apare din această perspectivă ca o 

încălcare evidentă a libertății de exprimare într-o societate democratică, neputând 

fi încadrată în niciuna dintre limitele consacrate de textul constituțional de 

referință." 
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"Curtea observă, totodată, că o expresie specifică a libertății de exprimare în 

unitățile de învățământ superior este, potrivit legii, libertatea academică [art.123 

alin.(1) din Legea nr.1/2011]. Aceasta presupune exprimarea liberă a opiniilor 

academice, fără îngrădiri de natură ideologică, politică sau religioasă. Totodată, 

libertatea academică presupune obiectivitate în cunoaștere și formare științifică 

adecvată, universitățile având libertatea de a impune anumite standarde științifice 

și etice. În instituţiile de învăţământ superior este interzisă periclitarea sub orice 

formă a dreptului la exprimarea liberă a opiniilor ştiinţifice și este asigurată 

libertatea cercetării în ceea ce priveşte stabilirea temelor, alegerea metodelor, 

procedeelor şi valorificarea rezultatelor, conform legii [art.123 alin.(5) și (6) din 

Legea nr.1/2011]. Or, interzicerea liberei exprimări în privința teoriei de gen 

determină evident și interzicerea oricărei inițiative de cercetare în acest domeniu, 

norma criticată impunând, independent de orice dezbatere liberă sau cercetare, o 

educație dogmatică, trunchiată, constrângătoare pentru libera exprimare a cadrelor 

didactice și a beneficiarilor actului educațional, cu ignorarea dreptului la opinie al 

acestora." 

"Interzicerea prin lege a exprimării și cunoașterii în unitățile de învățământ a 

problematicii identității de gen altfel decât ca identitate între gen și sexul biologic 

echivalează cu promovarea unor soluții normative ce se exclud reciproc, fiind de 

natură să creeze un cadru normativ confuz și contradictoriu, contrar cerințelor de 

calitate a legii impuse de art.1 alin.(3) și (5) din Constituție." 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 ANRE a aprobat noul Ordin privind liberalizarea în energie / Marii 

furnizori trebuie să informeze mai bine consumatorii despre oferte 

Autoritatea Națională de Reglementare în Domeniul Energiei (ANRE) a aprobat 

miercuri proiectul de ordin prin care le dă furnizorilor de ultimă instanță 

posibilitatea să ofere benevol reduceri de prețuri. Așa cum am mai precizat, din 

acest punct de vedere, ordinul este inutil, deoarece nimic nu îi împiedica, până 

acum, pe acești furnizori, să ofere discounturi consumatorilor casnici.  
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Ceea ce pare mai important în acest ordin sunt prevederile legate de obligația 

furnizorilor de ultimă instanță să informeze mai bine clienții din portofoliile lor cu 

privire la liberalizare. 

 

Ce prevede forma finală a Ordinului, potrivit unui comunicat emis de ANRE 

 

- Până la data de 30 iunie 2021, clienții casnici vor primi din partea furnizorului 

actual cea mai bună ofertă, fără abonament, și vor putea beneficia de o reducere 

comercială care să acopere diferența dintre prețul din oferta de serviciu universal 

aplicabilă în primul semestru al anului 2021 și prețul din oferta concurențială cu 

valoarea cea mai mică. 

 

- Sunt prevăzute obligații suplimentare pentru furnizorii de ultimă instanță de 

informare a clienților casnici, respectiv de a transmite, o dată cu fiecare factură 

emisă până la data 30 iunie 2021, o informare privind procesul de liberalizare 

precum și un Formular de selecție ofertă. 

 

- Formularul de selectie ofertă conține oferta concurențială cu valoarea cea mai 

mică, o ofertă concurențială alternativă și oferta de serviciu universal, oferte 

aplicabile în semestrul I 2021, precum și valoarea reducerii comerciale acordate și 

perioada de aplicare. Prin completarea acestui formular clientul poate alege direct 

oferta concurențială optimă, iar transmiterea formularului prin selecția unei oferte 

constituie acordul de contractare și, implicit, obligație contractuală pentru ambele 

părți. Contractul intră în vigoare în 5 zile de la data primirii de către furnizor a 

formularului de ofertă completat și semnat de către client. 

 

- Ulterior, furnizorul are obligația ca, după cel puțin 5 zile de la data primirii 

formularului de selecție completat, să transmită clientului final, o dată cu prima 

factură, o copie a contractului de furnizare semnat. 

- În noul ordin obligația de informare a clienților privind procesul de liberalizare 

este mai bine structurată, iar furnizorii de ultimă instanță au obligația să o 

transmită o dată cu fiecare factură trimisă pe tot parcursul anului 2021. 
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Discounturi înșelătoare 

HotNews.ro a explicat că este un ordin care crea confuzii în rândul consumatorilor. 

În primul rând, contractele pot fi schimbate oricând, nu în 30 de zile sau 180. Pur și 

simplu oricând dorește consumatorul. În al doilea rând, nu este nevoie de ordin 

care să permită furnizorului să ofere discounturi. Reduceri de prețuri pot fi 

acordate oricând, nimic nu-i împiedică pe furnizori să facă acest lucru chiar și 

acum, fără ordin. În al treilea rând, în cazul unor furnizori, precum Electrica și 

E.ON, discountul ar fi nesemnificativ, deoarece diferența dintre prețul de serviciu 

universal și cel al ofertei concurențiale este foarte mică. 

Ordinul nu ar face decât creeze o impresie falsă pe piață că acești furnizori oferă 

reduceri în avantajul consumatorilor, ceea ce ar fi, de fapt, un fel de reclamă 

gratuită făcută prin intermediul autorităților. 

"Am discutat cu ANRE-ul și a spus că a discutat cu toți cei patru furnizori și s-au 

angajat benevol să iasă public cu comunicate că vor acorda acest discount tuturor 

(n.a. adică, reclamă gratuită prin intermediul comunicatelor). Dacă asta se va 

întâmpla, atunci lucrurile sunt normale", a mai spus Virgil Popescu, ministrul 

energiei. 

Prin aceste așa-zise reduceri prevăzute în legislație, furnizorii de ultimă instanță ar 

putea fi puși în avantaj concurențial față de ceilalți furnizori. Se va induce 

consumatorului ideea că rămânerea la furnizorii de ultimă instanță ar însemna 

facturi mai mici, chiar dacă nu asta va fi realitatea. Acele reduceri pot fi chiar mai 

puțin avantajoase decât prețul oferit de alt furnizor. De exemplu, pentru un consum 

de 100 kWh/ lună în serviciul universal, diferența de preț ar fi de până în 2 lei în 

cazul Electrica și de 0,5 lei în cazul E.ON. Oferte cu valori mult mai mici față de 

serviciul universal sunt la Enel, însă acestea se adresează unui număr limitat de 

clienți, celor care vin de la alți furnizori. Oferta nu este valabilă pentru 

consumatorii din propriul portofoliu care sunt deja în concurențial și care plătesc 

facturi mai mari. 

Unii consumatori casnici se aflau încă din 2018 în piața liberă. Și pentru aceștia ar 

fi indicat să verifice dacă nu cumva ofertele actuale nu sunt mai rentabile decât 

contractele în vigoare. De exemplu, clienții Enel ar putea constata că vechile 

contracte concurențiale sunt mult mai costisitoare decât dacă ar încheia unul nou. 
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Astfel, acești consumatori aflați deja pe piața liberă ar putea plăti mai puțin dacă ar 

încheia noi contracte. 

Astfel, până la urmă pentru un consumator din serviciul universal cea mai bună 

variantă rămâne în continuare semnarea unui contract concurențial, fie cu actualul 

furnizor, fie cu altul care are oferte mult mai bine. Încheierea unui contract cu un 

alt furnizor ar putea fi mai avantajoasă decât varianta primirii unei reduceri în 

serviciul universal. Ar putea fi o diferență chiar de 10 lei pentru un consum de 100 

kWh/ lună. 

Acești mari furnizori au moștenit portofoliile cu milioane clienți, odată cu 

privatizarea distribuțiilor. Adică, nu au primit de-a gata portofoliile de clienți, fără 

să depună eforturi precum furnizorii mai noi pe piață. 

 Intră pe comparatorul de prețuri pentru a selecta oferta cea mai bună 

Informarea consumatorilor ar fi trebuit făcută cu mult timp înainte ca aceasta să 

aibă loc. Și până acum ar fi putut ANRE să se implice dacă ar fi dorit, mai ales că 

unul dintre rolurile sale stabilite de lege este de informare și protecție a 

consumatorilor. Nu s-a întâmplat acest lucru. Dimpotrivă, a refuzat până în 

ultimele zile din 2020 să comunice pe acest subiect. De asemenea, comparatorul de 

prețuri a fost actualizat cu câteva zile înainte de liberalizare, până atunci fiind 

inutil. Ba, mai mult, a favorizat marii furnizori prin faptul că nu le-a impus să 

informeze eficient clienții că urmează să aibă loc o liberalizare, iar că cei care nu 

încheie contracte pe piața liberă vor rămâne în regim de serviciu universal, la 

prețuri mult mai mari decât cele din zona concurențială. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 

 

 

 

https://www.anre.ro/ro/info-consumatori/comparator-de-tarife
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 Bucureștiul a ieșit din ”scenariul roșu” și a intrat în ”scenariul galben”. 

Rata de infectare în Capitală a scăzut sub 3 la mia de locuitori. Update: 

Prefectul Berbeceanu anunță că vor discuta despre relaxarea restricțiilor dacă 

evoluția incidenței se menține în următoarele 48 de ore. 

 

Update: ”Din fericire, printr-un efort comun al cetăţenilor municipiului Bucureşti, 

în primul rând, dar şi al autorităţilor, incidenţa infectării cu Covid 19 a scăzut la 

2,96 / la o mie de locuitori. Sunt veşti care nu pot decât să ne bucure! Vom urmări 

evoluţia indicatorului în următoarele 48 de ore, iar în situaţia pe care cu toţii ne-o 

dorim, în care gradul de infectare se păstrează sub 3 / la o mie de locuitori, vom 

convoca în şedinţă Comitetul Municipal Bucureşti pentru Situaţii de Urgenţă în 

vederea adoptării unei hotărâri prin care unele măsuri restrictive să fie relaxate”, 

scrie pe Facebook Traian Berbeceanu”, conform ZF. 

Potrivit datelor furnizate de Grupul de Comunicare Strategică, Capitala are o rată 

de infectare de 2,96 cazuri la mia de locuitori, în ultimele 14 zile, în timp ce în 

Ilfov s-au înregistrat în medie 3,48 de cazuri la mia de locuitori, în ultimele două 

săptămâni. În ultimele 24 de ore, în București s-au înregistrat 257 de cazuri, iar 

ultima oară când s-a aflat în scenariul galben a fost mijlocul lunii octombrie.  

Acest lucru înseamnă că, în cazul care trendul se menține, în București școala se va 

relua pe 8 februarie într-un scenariu în care mulți elevi vor merge fizic la cursuri. 

Totodată, restaurantele, cinematografele și teatrele vor putea funcționa la 30% din 

capacitate. Se vor deschide și sălile de jocuri de noroc. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

https://www.zf.ro/eveniment/traian-berbeceanu-prefectul-capitalei-vom-discuta-despre-relaxarea-19875024
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 Tinerii defavorizati pot obtine gratuit permisul de conducere. Ce conditii 

trebuie sa indeplineasca 

Tinerii din medii defavorizate, cu varsta intre 17 si 25 de ani, pot face gratuit 

scoala de soferi pentru obtinerea unui permis de conducere de categorie B, C sau 

D, in cadrul unui program finantat de Fundatia pentru Comunitate, ce include 

decontarea tuturor cheltuielilor aferente dobandirii unui permis de conducere. 

 

"Prin intermediul acestui program sunt acoperite costurile necesare pentru 

obtinerea permisului de conducere pentru tineri din medii defavorizate, pentru care 

permisul de conducere este o conditie sau poate fi un avantaj in obtinerea unui loc 

de munca sau in mentinerea si extinderea atributiilor de serviciu existente. 

 

Persoanele eligibile pentru finantare sunt tinerii din medii defavorizate, cu varsta 

intre 17 si 25 de ani care doresc sa obtina permis de conducere de categorie B, C 

sau D, inclusiv pentru tractoare agricole sau forestiere, troleibuze si tramvaie. 

Solicitarile de finantare pot fi transmise online sau prin posta pana la data de 23 

ianuarie 2021", se arata intr-un comunicat de presa dat publicitatii miercuri, de 

Fundatia pentru Comunitate. 

 

Pe langa formularul de inscriere completat sunt necesare cinci documente 

obligatorii: scrisoare de motivare personala; ancheta sociala; in cazul minorilor o 

declaratie din partea parintelui sau a reprezentantului legal; in cazul celor peste 18 

ani o declaratie de sustinere din partea unui mentor; oferta de pret de la scoala de 

soferi; document despre nivelul studiilor absolvite. 

 

Pentru a-si spori sansele de a face gratuit scoala de soferi, cei interesati pot trimite, 

optional, o adeverinta din partea unui angajator din care sa reiasa ca permisul de 

conducere este important in obtinerea unui loc de munca, respectiv o recomandare 

din partea unui ONG sau a unei institutii de stat. 

 

"Mesajul nostru este foarte simplu: platim scoala de soferi. Prin acest program 

platim costurile scolii de soferi, cuprinse intre 1.300 si 2.300 de lei, sau pentru 

anumite categorii chiar 3.000 de lei, dar si alte cheltuieli precum examenul 

medical. 

https://ziare.com/social/ancheta-sociala/
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Este un program foarte popular si in fiecare an avem de trei-patru ori mai multe 

solicitari decat finantarile pe care le acordam. Pentru acordarea finantarii avem in 

vedere situatia materiala a solicitantului, dar si modul in care acesta reuseste sa ne 

convinga ca are nevoie de permis de conducere pentru un loc de munca", a 

declarat, pentru AGERPRES, Andras Imre, directorul executiv al Fundatiei Pentru 

Comunitate. 

 

Detalii si formularul de inscriere se gasesc 

pe https://pentrucomunitate.ro/ro/permis. 

 

In decursul celor cinci ani de la inceputul acestui program, 83 de tineri au finalizat 

cu succes cursurile si examenul, iar alti 68 de beneficiari continua studiile sau sunt 

programati pentru examen. 

 

Programul, ajuns la cea de-a sasea editie, este organizat de Fundatia Pentru 

Comunitate din fondurile puse la dispozitie de compania MOL Romania. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Guvernul Romaniei a anuntat primii pasi pentru operationalizarea 

Centrului Cyber care va exista la Bucuresti 

Vicepremierul Dan Barna a declarat miercuri, 20 ianuarie, ca Executivul a aprobat 

un memorandum privind operationalizarea Centrului Cyber si a fost decis un grup 

de lucru interministerial pentru ca intr-un termen foarte scurt Centrul sa 

functioneze. 

 

"Un al doilea memorandum important e cel de operationalizare a acestui Centru 

Cyber care va exista la Bucuresti. S-a decis un grup de lucru interministerial, 

pentru ca intr-un termen foarte scurt Centrul sa functioneze, sa devina operational 

si sa il avem ca institutie cu care Romania sa poata conta in scenariul european", a 

afirmat Dan Barna, la finalul sedintei de miercuri a Guvernului. 

 

 

https://pentrucomunitate.ro/ro/permis
https://ziare.com/dan-barna/
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Pe 6 ianuarie, Executivul a aprobat un memorandum privind aspecte organizatorice 

pentru operationalizarea Centrului de competente industrial, tehnologic si de 

cercetare in materie de securitate cibernetica al UE - Centrul Cyber, prima 

structura a Uniunii Europene care va avea sediul in Romania. 

 

Memorandumul a vizat desemnarea institutiei coordonatoare si constituirea unui 

Grup de lucru interinstitutional pentru identificarea setului de masuri necesar 

operationalizarii Centrului CYBER. 

 

Ministerul Finantelor este institutia responsabila cu operationalizarea centrului 

 

Documentul a propus desemnarea Ministerului Finantelor ca institutie responsabila 

cu operationalizarea Centrului CYBER in Romania. 

 

"In acest sens, propunem constituirea in cadrul Ministerului Finantelor a unei 

structuri functionale care va avea rolul de Unitate de Operationalizare a Centrului 

Cyber, prin intermediul careia se va asigura interfata intre angajatii viitorului 

Centru cu autoritatile si institutiile din Romania. Propunem ca Ministerul 

Finantelor sa fie institutia responsabila cu elaborarea cadrului normativ prin care se 

va asigura bugetul necesar inchirierii si administrarii sediului Centrului CYBER de 

la Bucuresti (chirii si utilitati), pe o perioada de 10 ani", conform documentului. 

 

Pentru asigurarea de catre Ministerul Finantelor a cadrului legal in vederea 

operationalizarii cat mai urgente a acestui centru la Bucuresti, se impune 

constituirea cu celeritate a unui grup de lucru interinstitutional, denumit in 

continuare GLI-CYBER, care va opera sub autoritatea Ministrului Finantelor si 

care va fi format din reprezentanti ai institutiilor cu atributii in gestionarea/ 

solutionarea aspectelor legate de operationalizarea Centrului, inclusiv aspectele 

vizand domeniul comunicatiilor si securitatii cibernetice, precum si ai altor 

institutii relevante deopotriva pentru operationalizarea si urmarirea indeplinirii 

acestui obiectiv important pentru Romania. 

 

 

https://ziare.com/stiri/securitate/
https://ziare.com/stiri/urgente/
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"GLI-CYBER va fi constituit prin Ordin al Ministrului Finantelor, iar atributiile 

acestuia, precum si nivelul de reprezentare solicitat din partea institutiilor mai sus 

mentionate, vor fi detaliate in actul de constituire", potrivit sursei citate. 

 

Tara noastra a fost desemnata, la finalul anului trecut, ca statul membru Uniunii 

Europene care va gazdui sediul Centrului Cyber. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Eurostat: România, printre țările UE cu cea mai mare rată anuală a 

inflației. Prețurile s-au majorat anul trecut în țara noastră, în medie, cu 1,8%, 

a patra cea mai mare creștere din Uniune, după Polonia, Ungaria și Cehia. 

 

Cele mai mari rate anuale ale inflației s-au înregistrat în Polonia (3,4%), Ungaria 

(2,8%) și Cehia (2,4%), urmate de România. În țara noastră s-a înregistrat anul 

trecut o rată a inflației de 1,8%. 

Cele mai mici rate anuale s-au înregistrat în Grecia (-2,4%), Slovenia (-1,2%) și 

Irlanda (-1,0%). Comparativ cu luna noiembrie, inflația a scăzut în nouă state 

membre, a rămas stabilă în opt și a crescut în zece. 

La nivelul Zonei Euro, serviciile s-au scumpit cu 0,3%, iar prețurile alimentelor, 

alcoolului și tutunului au crescut cu 0,25%. În același timp, bunuri industriale 

neenergetice s-au ieftinit cu 0,14%, iar energia cu 0,68%. 
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Rata anuală a inflației în Zona Euro a stagnat în decembrie pentru a patra lună 

consecutivă la -0,3%, în timp ce la nivelul Uniunii Europene a urcat în decembrie 

la 0,3%, față de 0,2% în noiembrie. Spre comparație, în urmă cu un an, rata 

inflației a fost 1,3% în Zona Euro și de 1,6% la nivelul UE. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Finanțări de până la 250.000 Euro: Google lansează o competiție pentru 

organizații din România și alte țări din regiune care vin cu proiecte de 

tehnologie caritabile 

Google lansează competitia Google.org Impact Challenge dedicată țărilor din 

Europa Centrală și de Est (CEE), care urmărește să susțină alfabetizarea digitală și 

incluziunea economică. Google va distribui 2 milioane de euro în granturi către 

organizații selectate din România și alte zece țări din regiunea CEE, pentru 

susținerea unor proiectelor caritabile. Cine se poate înscrie în competiție. 

Tehnologia a fost colacul de salvare pentru multe dintre afacerile și comunitățile 

europene în timpul pandemiei: de la a-i ajuta pe oameni să găsească informații 

medicale, la achiziția online de alimente și a găsi noi metode de a fi în contact cu 

colegii, partenerii de afaceri și cei dragi. Acest lucru a evidențiat nevoia de a crea 

un viitor digital accesibil tuturor, în mod special la debutul redresării economice. 

Prin competitia Impact Challenge derulată de Google.org („brațul” caritabil al lui 

Google), Google își propune să sprijine aceste obiective. Sunt căutate inițiative 

care să ajute la redresarea economiei, având în centru conceptul de incluziune 

socială. Proiectele caritabile care vor fi finanțate trebuie să aibă ca scop educația 

pentru creșterea gradului de digitalizare și crearea de oportunități economice. 

Valoarea fiecărui grant va fi între 50.000 euro și 250.000 euro, suma totală a 

acestor fiind de 2 milioane de euro. 

Pentru obținerea granturilor, organizații non/pro-profit și instituții academice din 

România pot aplica pe pagina proiectului (g.co/ceechallenge) până la data de 1 

martie 2021. Proiectele trebuie să fie caritabile, de orice mărime și orice nivel de 

maturitate - poate fi o idee nouă sau una care funcționează deja și are nevoie de 

resurse pentru extindere.  

https://www.google.org/
http://g.co/ceechallenge
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Organizațiile care aplică trebuie să fie din una din următoarele țări: România, 

Bulgaria, Croația, Cehia, Estonia, Ungaria, Letonia, Lituania, Polonia, Slovacia și 

Slovenia. Proiectele alese pentru finanțare vor fi selectate de Google, cu sprijinul 

INCO Group și a unui grup de experți. 

„Cred că astfel de inițiative pot reduce decalajul la nivelul abilităților digitale și 

online, care s-a mărit odată cu pandemia. Oportunități egale la piața muncii pentru 

toată populația sunt esențiale într-o societate sănătoasă. De aceea Google este 

implicat în susținerea educației în domeniul digital încă din 2016 prin lansarea 

Atelierului Digital. Proiectul Google.org Impact Challenge este un nou pas 

important în susținerea pregătirii digitale la nivelul grupurilor dezavantajate”, a 

declarat Elisabeta Moraru, country manager Google România. 

În 2020, prin programele derulate în România, Google a sprijinit 39.000 de 

persoane în dezvoltarea abilităților digitale sau trecerea la o carieră în domeniul 

digital. La nivelul întregii regiunii CEE, aproximativ 250.000 de persoane au 

primit astfel de pregătire prin programele derulate de Google anul trecut. 

Google.org a acordat granturi pentru proiecte caritabile în valoare de 300.000 euro 

în România în 2020, în timp ce suma pentru toată zona centrală și de Est a Europei 

s-a ridicat la peste 1,5 milioane de euro. 

Mai multe detalii despre proiectul Google.org Impact Challenge pentru Europa 

Centrală și de Est și formularul de aplicare pot fi găsite pe pagina 

dedicată: g.co/ceechallenge 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Banca Centrală Europeană (BCE) şi băncile centrale naţionale din Zona 

Euro se pregătesc să ia deciziile necesare privind  construcția și lansarea 

versiunii digitale a euro. 

Bancherii  Zonei Euro au încheiat, marţi, perioada de consultare publică, începută 

în octombrie, pentru a strânge opiniile experților, ale tuturor părților interesate și 

ale cetăţenilor, privind lansarea euro digital, cu care să concureze cu 

criptomonedele. 

https://impactchallenge.withgoogle.com/cee2021/advisors
http://g.co/ceechallenge
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Viitorul monedelor tradiționale se află sub spectrul succesului criptomonedelor 

digitale, pseudo-monede construite prin aplicații informatice de tip blockchain, și 

care au fost lansate ca metode alternative de plăți, dar amenință să atragă o mare 

parte din transferurile globale. 

Oportunitatea lansării euro digital este analizată la nivel înalt în Europa încă din 

2019. 

În octombrie 2020, BCE ajunsese la numai puțin de 7 scenarii în cauză. 

Plecând de raportul care descria cele 7 scenarii, BCE a organizat sesiunea de 

consultări publice care s-a încheiat în 12 ianuarie și ale cărei concluzii trebuie să 

contureze soluții la nevoile la care criptomonedele răspund, dar și la 

amenințările acestora. 

Provocarea cripto și reduta tradițională 

BCE și băncile centrale sunt îngrijorate de amenințarea pe care criptomonedele o 

exercită asupra stabilității financiare a economiilor lumii, prin subminarea 

autorității monedelor tradiționale, respectiv a sistemului bancar. 

Spre deosebire de monedele tradiționale, care depind de evaluarea performanțelor 

economiilor pe care le reprezintă, valoarea criptomonedelor digitale nu depinde 

decât de cerere și ofertă. 

Piețele financiare cotează o monedă tradițională sau alta și în funcție de deciziile 

pe care le ia banca centrală, care are responsabilitatea acelei monede. Dobânda este 

cel mai important instrument de decizie. 

Banca centrală ia deciziile de politică monetară în funcție de evoluția economiei și 

a stabilității financiare a economiei respective, preferabil în colaborare cu 

Ministerul de Finanțe. 

Criptomonedele nu au nici o restricție directă sau indirectă din partea vreunei 

autorități și, principial, lucrează doar după criteriul acoperirii cererii cu oferta. 

 

https://cursdeguvernare.ro/dictionar-economic/cerere
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Independența formală de vreun emitent, autoritate sau politică monetară 

conferă cripto-monedelor digitale mari avantaje față de sistemele financiare, 

bancare și nu numai: 

 tehnologia digitală le asigură rapiditatea în timp real a tranzacțiilor; 

 nu sunt purtătoare de dobândă; 

 nu implică nici un fel de comisioane, cu excepția unora scăzute pentru 

tranzacțiile internaționale; 

 tranzacțiile prin internet nu au nevoie de identificarea prin infromații 

personale, ca în cazul transferurilor bancare online; 

 ocolesc băncile și toate rigorile presupuse de relația cu acestea. 

Eficacitatea  digitalului și fascinația câștigului 

Tehnologia blockchain a stat la baza dezvoltării criptomonedelor, dar va susține și 

dezvoltarea unor aplicații impresionante în comerțul internațional, în logistică, în 

alte piețe care pot fi structurate peer-to-peer (în energie, de pildă). 

Proliferarea criptomonedelor a fost stimulată însă și de calitățile de instrumente 

ideale de speculații financiare, ca urmare a volatilității cotațiilor scăpate de orice 

reglementare oficială. 

Nu întâmplător valoarea emisiunilor de criptomonede se măsoară în capitalizare de 

piață, termen specific burselor de acțiuni. 

Sunt câteva mii de criptomonede emise, dintre care aproape 1.300 au o piață 

activă, iar emisiunile lor totale au o capitalizare de 975 miliarde de dolari, 

potrivit CoinMarketCap. 

Patru sunt monedele cele mai căutate, bitcoin, ethereum, tether și XRP. Sunt 

singurele cu capitalizări de peste 10 miliarde de dolari și acoperă peste 84% din 

valoarea totală a criptomonedelor. 

Astfel calculată, Bitcoin are o cotă de peste 67% pe piața criptomonedelor. 

Ethereum contează pentru aproape 13%, iar celelalte două abia trec de 1%. 

https://cursdeguvernare.ro/dictionar-economic/capitalizare
https://cursdeguvernare.ro/dictionar-economic/capitalizare
https://coinmarketcap.com/1/
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Pentru comparație, doar masa monetară (M2) administrată de Federal 

Reserve (banca centrală a SUA ) se ridică la mai mult de 19.000 de miliarde 

de dolari. 

Volumul total al monedelor tradiționale aflate în circulație poate fi estimat având 

în vedere că rezervele valutare globale sunt în proporție de peste 60% în dolari, 

potrivit Statista. Urmează în ierarhie euro, yenul japonez și vine puternic din urmă 

yuanul chinez, dar în lume sunt 180 de monede naționale recunoscute de ONU. 

Proporțiile de mai sus ale circulației diferitelor tipuri de monedă se pot 

răsturna, însă, și încă rapid. De partea criptomonedelor este eficacitatea 

tehnologiilor digitale, dar și fascinația câștigurilor rapide. 

Bitcoin a urcat în trei săptămâni de la o cotație de 20.000 de dolari la dublul 

acesteia. Și-a înjumătățit câștigul în săptămâna următoare, iar miercuri cota la 

34.602 dolari.  Pierderile pe care le aduce o astfel de volatilitate nu îi sperie pentru 

cei care mizează pe digital pe termen lung. 

JPMorgan a stabilit o țintă pe termen lung a prețului bitcoin la peste 146.000 de 

dolari, în scenariul în care criptomoneda va crește în popularitate ca alternativă 

pentru aur. 

„Competiția bitcoin cu aurul a început deja în mințile noastre (…) Având în 

vedere care este volumul tranzacțiilor financiare cu aur, o ieșire masivă (din 

acest plasament) implică un mare avânt pentru bitcoin pe termen lung”, spune 

o notă a JPMorgan. 

De ce se tem bancherii 

Astfel de perspective sporesc temerile bancherilor că: 

 criptomonedele ar putea ocupa o (foarte) mare parte din transferurile bănești 

din lume; 

 banii economisiți s-ar putea muta din depozitele bancare spre 

plasamente în criptomonede, lăsând fără resurse băncile; 

 cu profiturile decimate, grupurile bancare ar înființa entități care să intre pe 

piața criptomonedelor; 

https://www.statista.com/
https://cursdeguvernare.ro/dictionar-economic/volatilitate
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 cu resursele decimate, băncile nu ar mai putea contribui la creditarea 

economiilor și stabilitatea acestora s-ar afla în mare pericol; 

 discreția de care se bucură utilizatorii criptomonedele și nereglementarea 

acestora le fac instrumente ideale pentru spălarea de bani; 

 adaptarea modelelor de afaceri bancare (deși declanșată, în parte), ca și a 

reglementărilor ar putea fi mai lente decât progresia criptomonedelor; 

 deplasarea interesului publicului și afacerilor către criptomonede ar putea 

submina stabilitatea financiară și, odată cu aceasta, „suveranitatea 

monetară” a euro, potrivit raportului BCE. 

Odată cu proiectul Libra al Facebook, fenomenul intră în etapa „cripto – 

stabile” 

Proiectul inspiră și băncile de investiții și marile companii care ar putea fi 

partenere. 

Proiectul Libra va aduce pe piață o criptomonedă care încearcă să soluționeze 

principala deficiență: aceea a absenței valorii intrinsece pe care monedele 

tradiționale o au pentru că reprezintă actvivitatea dintr-o anumită economie. 

Libra va deveni o așa numită criptomonedă „stabilă”, fiind legată de un coș 

format din mai multe valute, printre care dolarul american. 

Facebook a anunțat înființarea unei asociații formate din circa 30 de companii și 

organizații internaționale, printre care Mastercard, Visa și PayPal, în vederea 

lansării Libra, și a unei infrastructuri de plăți gestionate în comun de membrii 

asociației. 

Acțiune și reacțiune 

Sesiunea de consultare a BCE, încheiată luni, a survenit după ce mari bănci de 

investiții și mari bănci centrale au început să analizeze implicarea în (sau chiar) 

lansarea unor monede digitale, ca urmare a ofensivei criptomonedelor. 

Banca Chinei are parteneriate cu firme private de tehnologie pentru lansarea unei 

monede electronice, o ofensivă concomitentă cu campania de a face din yuan o 

valută de rezervă internațională. 

https://www.ecb.europa.eu/pub/pdf/other/Report_on_a_digital_euro~4d7268b458.en.pdf
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Banca centrală a Suediei (Ricksbank) lucrează cu firma de consultanță Accenture 

pentru o lansare pilot a „e-krona”. 

Băncile centrale ar prefera să devină hub-uri pentru criptomonedele lor, la 

care utilizatorii să aibă acces direct, pentru a împăca nevoia de „valoare 

intrinsecă” a monedei cu accesibilitatea de care se bucură o criptomonedă. 

Cu o săptămână înainte ca BCE să-și publice raportul, şapte mari bănci centrale 

ale lumii (inclusiv BCE) precum şi Banca Reglementelor Internaţionale (BIS, 

supranumită „bancă a băncilor centrale”) au lansat proiectul experimental al 

CBDC (central bank digital currency), un echivalent electronic al numerarului, 

cu care să concureze cu alte mijloace de plată precum portofelele digitale, 

serviciile online și criptomonedele. 

Deocamdată BCE nu este dispusă încă să introducă euro digital, deoarece sunt 

probeleme “foarte serioase”, care nu se pot rezolva peste noapte, a recunoscut 

recent şeful pentru inovare de la Banca Spaniei, Jose Manuel Marques. 

Unele probleme sunt tehnice: ce tehnologie va fi folosită, cu ce grad de siguranţă şi 

la ce scară. În acestă direcție, este posibil să fie făcute teste la mijlocul anului. 

Mai rămân de rezolvat și alte probleme, printre care: 

 confidenţialitatea în cazul utilizării euro digital, 

 varianta transferului către sectorul privat a costurilor pentru emiterea acestei 

noi monede, 

 eventualele limite de utilizare, 

 consecinţele asupra sectorului financiar. 

„Euro aparține europenilor și noi suntem gardienii lui. Trebuie să fim pregătiți să 

emitem euro digital, atunci când nevoia o va cere”, a declarat Christine Lagarde, 

președintele BCE, când a fost lansat raportul citat. 

(Sursa: cursdeguvernare.ro) 

 

https://www.ecb.europa.eu/pub/pdf/other/Report_on_a_digital_euro~4d7268b458.en.pdf
https://www.ecb.europa.eu/pub/pdf/other/Report_on_a_digital_euro~4d7268b458.en.pdf
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 SUA. În prima sa zi ca președinte, Joe Biden a semnat 15 ordine executive 

care anulează unele decizii ale lui Donald Trump. Printre ele, reîntoarcerea în 

Acordul climatic de la Paris și în OMS. Masca devine obligatorie în clădirile 

federale. 

 “Nu este timp de pierdut când vine vorba de a acționa împotriva crizelor cu care 

ne confruntăm acum”, scria Joe Biden în timp ce se îndrepta către Casa Albă după 

depunerea jurământului. 

15 ordine executive a semnat noul președinte al SUA în primele ore ale 

mandatului. Acestea fac referire la modul în care Statele Unite se vor poziționa în 

ceea ce privește pandemia, clima, migrația, egalitatea de șanse. 

“Vom lupta împotriva schimbărilor climatice așa cum nu am mai făcut până 

acum”, a declarat Joe Biden. 

“Numai împreună vom putea reuşi să facem faţă provocărilor acestor vremuri. 

Numai împreună vom putea schimba situația climatică, acționând pentru planeta 

noastră”, a transmis Emmanuel Macron. 

În ceea ce privește migrația, președintele a anulat restricția impusă de Donald 

Trump împotriva cetățenilor care vor să meargă în SUA din numeroase țări 

musulmane. Totodată, a anulat și construcția zidului de la granița cu Mexicul. 

Referitor la măsurile anti-epidemice, Joe Biden a decis că masca și distanțarea vor 

fi obligatorii în toate clădirile federale, decizie pe care Donald Trump a refuzat să o 

semneze. Totodată, Biden a lansat campania “100 de zile cu masca”, prin care le 

cere oamenilor ca în acest interval să poarte masca și pe stradă, tot timpul. 

(Sursa: biziday.ro) 


